
Újra Marosvásárhelyen – az emlékek jegyében 

 

Amiről sokáig csak álmodoztunk – elérkezett! 

Egy 12 éves hagyományt szakított meg a koronavírus 2019-ben: a Marosvásárhely-Baja 

testvériskolai kapcsolat töretlen folyamatosságát. 2007 óta minden évben kétszer találkozott a 

két intézmény a kialakult rend szerint. 2019-ben egy sikeres pályázat nyomán 

marosvásárhelyi barátaink még el tudtak jutni hozzánk, ám a viszontlátogatásra már nem 

kerülhetett sor, csak ebben a tanévben. 

Nagy örömmel készülődtünk az útra, bár nehézséget jelentett, hogy szinte elölről kellett 

kezdeni az építkezést: kapcsolatfelvétel, a diákpárok összehozása, programösszeállítás. A 

jelentkező diákok sem tudták pontosan, mire is vállalkoznak, hiszen a 2019-ben kialakult 

kapcsolatok teljesen megszűntek. 

Mégis, örömmel és várakozással szálltunk föl a buszra május 4-én. Utunk során útba ejtettük 

Déva várát, ahol még a futó zápor sem tartott vissza bennünket, hogy megmásszuk azt. 

 

 



 
 

Csütörtökön került sor az egész napos kirándulásra, amelynek keretében a történelmi 

Magyarország határához utaztunk. Szerencsénkre sikerült a határnál álló vasúti őrházat 

megtekintenünk, sőt még egy érdekes előadást is meghallgathattunk az őrházat fenntartó idős, 

de annál életvidámabb úrtól. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
Természetesen nem maradhatott ki a Rákóczi-vár megmászása valamint a határnál lévő 

adminisztrációs épületegyüttes (kápolna, karantén) sem. Mint mindig az elmúlt éves során, 

most is dr. Kálmán Attila tanár úr szakavatott ismertetőjét hallgathattuk meg a hely 

történelméről. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

Visszaútban megálltunk Szépvízen, amely amellett, hogy az erdélyi örménység egyik fontos 

települése volt (csodálatos, a környék épített örökségétől eltérő épületekkel), 2021 óta otthont 

ad a Székely Határőr Múzeumnak is. Egyöntető véleménye volt a csapatnak, hogy a modern, 

interaktív, a kor elvárásainak mindenben megfelelő kiállítás csak ajánlható bárkinek. Több 

órás is el tudtunk volna tölteni ott, ha lett volna ennyi időnk. 

 

A péntek is az emlékezés jegyében telt: ekkor ünnepelte a Bolyai Farkas Elméleti Líceum 

névfelvételének 50 éves évfordulóját. Ez alkalomból az intézmény egész napos 

rendezvénysorozatot szervezett koszorúzásokkal, előadásokkal, kulturális és 

sportrendezvényekkel. Küldöttségünk is bekapcsolódott ezekbe: Arnóczki János 

intézményvezető és Banga-Burány Teréz tanárnő koszorút helyezett el előbb a református 

temetőben található Bolyaiak sírjánál, majd a líceum előtt található szobornál. A napot egy 

gálaműsor zárta. Mindegyik rendezvényen a bajai diákok is részt vettek. 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



A szombatot a bajai diákok a partner diákokkal töltötték: ki-ki szabad program keretében 

szervezte a napját. Sokan látogattak Szovátára és Parajdra, de a marosvásárhelyi látnivalók is 

sokakat vonzottak (Kultúrpalota, vár, állatkert) És persze az esti búcsúbuli sem maradhatott 

el. 

 

Összességében elmondható, hogy várakozáson felül jól sikerült az út. Amellett, hogy 

élményszerűen tudtunk megemlékezni történelmünkről, sikerült újra életet lehelni a 

kapcsolatba! Nagyon várjuk az őszi viszontlátást! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 


